
Dwunasta sesja Rady Miejskiej 
26 września 2007 roku w Trzcińsku-Zdroju 

 
 

P R O T O K Ó Ł Nr XII/ 2007 
 

Z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 
26 września 2007 roku 

 
 

Miejsce obrad –sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Trzcińsku-Zdroju 
 
Czas rozpoczęcia obrad - godz. 1309

 
Czas zakończenia obrad - godz. 1545

 
Rada w składzie - 15 Radnych 
 
W obradach uczestniczyło – 14 Radnych 
 
Brak radnego Wiesława Pieroga 

 
Co stanowi – 93.3% 
 

 /lista obecności stanowi załącznik Nr 1_ do niniejszego protokołu/ 
 
W obradach uczestniczyli: sołtysi, przedstawiciele zakładów pracy i instytucji z terenu gminy 
Trzcińsko – Zdrój, burmistrzowie gminy, skarbnik gminy,  
  

/lista obecności stanowi załącznik Nr 2 i 3 do niniejszego protokołu/. 
 

Obrady XII sesji otworzył i przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej pan Józef Szott, który 
przywitał wszystkich zebranych: radnych, burmistrzów, sołtysów i wszystkich gości obecnych na sesji. 
A w szczególności pana Arkadiusza Durmę Naczelnika wydziału zarządzania drogami Startowa 
Powiatowego w Gryfinie. 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził quorum według listy obecności 13 radnych obecnych na 15 
osobowy skład rady.  
 
 
Do punktu I. 1 Przyjęcie porządku dziennego obrad.
 
Przewodniczący obrad- Przystępujemy do przyjęcia porządku obrad, który został dostarczony 
radnym wraz z zawiadomieniem o dzisiejszej sesji.  
 
Zastępca Burmistrza pan Edmund Zioła- Burmistrz Gminy wnosi o wycofanie z porządku obrad o 
dwóch projektów uchwał, które zostały przedstawione radnym na komisach a mianowicie o uchwałę 



- w sprawie zbycie nieruchomości na polepszenie warunków ( druk Nr XII/101/07)dotyczy 
działki w Strzeszowie 
 
- w sprawie przyjęcia Planu Poprawy i Zaopatrzenia w wodę Gminy Trzcińsko-Zdrój ( druk Nr 
XII/103/07) a ten projekt uchwały należy rozszerzyć o kolejne plany dostarczenia wody w 
gminie. 
 
Przewodniczący obrad- kto jest za wyłączeniem dwóch uchwał: 
 
- za- 13- głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdzam, że te dwie uchwały zostały zdjęte z porządku obrad. Porządek 
obrad po zmianach. 
 
Proponowany porządek obrad XII sesji Rady Miejskiej po zmianach: 
 
I.   Sprawy regulaminowe: 
1.  Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum, 
2.   Przyjęcie porządku dziennego obrad, 
3.   Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 
 
II   Informacja o stanie dróg powiatowych na terenie Gminy Trzcińsko-Zdrój. 
III. Informacja Burmistrza Gminy. 
IV. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
V. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Trzcińsko-Zdrój za I półrocze 2007r. 
VI. Interpelacje i zapytania radnych. 
VII. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. w zbycia nieruchomości ( druk Nr XII/101/07) 
2. w sprawie  przyjęcia Planu Skanalizowania Gminy Trzcińsko-Zdrój ( druk XII/102/07) 
3. w sprawie zmian w budżecie Gminy Trzcińsko-Zdrój na rok 2007 (druk XII/103 /07) 

VIII. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  
IX. Wolne wnioski i informacje. 
X. Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący obrad- kto jest za przyjęciem porządku obrad: 
 
- za- 12- głosów  
 
Przewodniczący obrad- porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
O godzinie 1315- przybył radny pan Franciszek Kwiatkowski- stan radnych na Sali 14. 
 
 
Do punktu I. 3 Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 
 
Przewodniczący obrad- protokół został radnym dostarczony i proponuję przyjąć protokół z 
poprzedniej sesji bez odczytywania. 
 
- za- 14- głosów 
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Przewodniczący obrad- stwierdzam, że protokół z XI sesji Rady Miejskiej został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Do punktu II Informacja o stanie dróg powiatowych na terenie Gminy Trzcińsko-
Zdrój. 
 
Pan Arkadiusz Durma– Naczelnik wydziału do spraw zarządzania drogami w Starostwie 
Powiatowym w Gryfinie. Przeprosił za pana Starostę, ze nie przybył na sesję. Interesuje państwa co 
jest planowane do zrealizowania w zakresie dróg powiatowych.  Wiem, że jest wiele zastrzeżeń do 
wykonywanych prac: do koszenia i remontów cząstkowych nawierzchni pragnę usprawiedliwić fakt 
koszenia bo wykonawca miał problem z koszeniem. Złożyłem zapytanie ofertowe do dwóch firm z 
Gminy Trzcińsko-Zdrój by wyrównać pobocze i takie zlecenie wyjdzie od nas po uzyskaniu cen 
ofertowych i zaczniemy od najważniejszej drogi w waszej Gminie czyli Trzcińsko-Zdrój Warnice. 
Będą tam robione kompleksowe prace. Różne problemy napotkaliśmy techniczne i dlatego nie zostało 
to jeszcze rozpoczęte. Może już w przyszłym tygodniu to będzie zrobione. Jesteście mieszkańcami i 
wiecie jakie są problemy. Mamy korespondencje od pana Burmistrza mamy też pisma od sołtysów jest 
w piśmie że ziemia zalega na jezdni a takiego zagrożenia nie było na odcinku Dobropole Tchórzno po 
południu był wykonawca. Na moje polecenie wydział Ochrony Środowiska zmienia regulamin 
ochrony środowiska gdzie jest zapis poprawa stanu odwodnienia dróg powiatowych i z stamtąd będą 
pieniądze. W Góralicach też był duży problem. Z tego zrobimy większe zlecenie. Jeśli chodzi o 
inwestycje na drogach powiatowych w waszej Gminie. Sprawa dotyczy wypracowania kompromisu 
jak chodzi o inwestycje znajdziemy odcinek drogi lub całą którą kompleksowo przebudujemy przy 
pomocy środków z Unii Europejskiej w większości u was są drogi 3 i 3.5 metrowe. są to sprawy do 
wspólnych rozmów. Wyrównywanie poboczy ma na celu poszerzenie drogi. Jeśli chodzi o 
oznakowanie dróg są to znaki poziome i pionowe. Obejmując kierownictwo w nowym wydziale 
pragnę zacząć od bezpieczeństwa ruchu i przeprowadzić wymianę znaków drogowych. Jest 
interpelacja z miejscowości Góralice lub Tchórzno i zrobimy to wówczas jak będziemy wymieniać 
oznakowanie. Jak państwo mają pytania to mogę rozszerzyć swoją wypowiedź. 
 
Przewodniczący obrad proszę o zadawanie pytań: 
 
Radny pan  Mieczysław Krzemiński-  drogi w Trzcińsku były robione z polbruku a teraz stoją kałuże 
należy to naprawić bo właściciele dróg odpowiadają za pobrudzone ubrania. Został popełniony błąd 
przy układaniu kostki. 
 
Radny pan  Franciszek Kwiatkowski- droga z Trzcińska do Gogolic Chełmu i Rosnowa jeździ 
szkolny autobus, a droga jest zarośnięta a jeśli chodzi o odwodnienie to również należy zrobić. Kiedy 
będzie ona odkrzaczona. 
 
Radny pan Marek Rutka-  droga Trzcińsko-Warnice była ujęta w WPI co się z tym planem i czy ona 
jest ujęta bo miała być robiona w 2007r. 
 
Radna pani Wiesława Płotkowska - co z kanałami burzowymi w mieście czy zostały już naprawione? 
 
Radny pan Zbigniew Wiśniewski- czym będzie naprawiane pobocze drogi Trzcińsko- Warnice bo 
jeśli tak jak wówczas to nic to nie dało a wręcz przeciwnie droga stała się jeszcze gorsza. 
 
Radna pani Alicja Kałużniak- kierowałam pismo do Powiatowego Zarządu Dróg w Baniach o 
odgłowieniu lip w Rosnowie i powiedziano mi, że na przełomie lipca i sierpnia zostanie zrobiony 
przetarg kiedy to zostanie wykonane. 
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Radny pan Marian Michniacki- między Góralicami, a kolonią Cieplikowo jest uskok asfaltu na 
przepuście kiedy zostanie to zrobione. Należy postawić znaki ostrzegawcze zmniejszenie szybkości w 
Góralicach i Czystem oraz przy remizie strażackiej postawienie znaku, że jest tam Straż. 
 
Sołtys Chełmu Górnego pani  Beata Strzelecka- pisałam pismo by zamontować barierkę i zatoczkę w 
Chełmie i powiedziano, że to zostanie zrobione w tym roku a on się kończy. Czy będzie robione? 
 
Radny pan  Marcin Czesyk- na ul. Kościuszki na drodze powiatowej zrobiły się zapadnięcia czy ona 
będzie naprawiona w tym roku.  
 
Sołtys z Tchórzna pani Olga Stankowska- pisałam pismo, że na całej drodze jest naniesiona ziemia na 
całej długości od Dobropole do Tchórzna. 
 
Sołtys Góralic pan  Władysław Rogowski czy będzie ujęte w planie poszerzenie drogi z Góralic do 
Dobropola. Ja 4 lata temu zgłaszałem na piśmie o tym zapadnięciu w Góralicach na przepuście. 
 
Sołtys Górczyn pan Roman Sieńczak- czy jest w planie czyszczenie pobocza miedzy Górczynem 
Dolnym i Górnym, jeździ tam autobus szkolny. 
 
Radna pani  Wiesława Płotkowska -  na ul Sienkiewicza są zapadnięte studzienki. 
 
Burmistrz Gminy pan Zbigniew Kitlas- czy ustalona jest cena tego kruszywa? Bo my jesteśmy 
zainteresowani w zależności od ceny. Pan w piśmie zwracał się do nas o ustalenie ceny. 
 
Radny pan Marian Michniacki- między Rowem a Piasecznem jest droga, zimową porą jest ona w 
strasznym stanie bo do krzyżówki jest odśnieżone przez Myślibórz a dalej jest bardzo zła. Kto ma to 
zrobić? 
 
Radny pan  Marcin Czesyk-  czy odśnieżanie dróg będzie tak jak dotychczas, czy będzie to na terenie 
całej gminy czy tylko w Trzcińsku. Jak został przeprowadzony przetarg i kto go wygrał. 
 
Radny pan  Mieczysław Krzemiński-  czy ulice w Trzcińsku będą odśnieżane do 7 czy po godzinie 7, 
bo odśnieżanie zaczynało się po godzinie 7, a starostwo decyduje w jakim czasie.  
 
Przewodniczący obrad- kiedy zostaną wyczyszczone burzówki w Trzcińsku i nie tylko? Mieliśmy 
podczas deszczu wiele problemów ludzie mieli wodę w piwnicach.  Zarwała się droga koło Chaty 
Polskiej. Zostało to na prawione ale to nie wystarczy. Co oznacza remonty cząstkowe dróg  w jakim 
zakresie odpowiada pan Skiba. czy te remonty przy studzienkach musi zrobić pan Skiba. W rozmowie 
z panem Starosta wczoraj słyszałem, że w Starostwie są znaki drogowe które zostały z zeszłej 
kadencji, kiedy będzie wymiana znaków drogowych.  Burmistrz zwrócił się do Starostwa z prośbą o 
zmianę organizacji ruchu w mieście i to jest tylko postawienie jednego znaku. Kiedy zostanie to 
zrobione. Stan dróg jest zły ale i czystość na tych drogach jest zła. Zwracamy się z prośbą by 
potraktować to poważnie. Chcemy wiedzieć  kiedy zostanie zrobione zadanie inwestycyjne,  np. to co 
powiedział radny Rutka,  bo zmieniają się ekipy a stan dróg się nie polepsza. Apelujemy by nasze 
drogi się porawiły, my chcemy partycypować w kosztach w jakiejś pracy ze Starostwem ale w zadaniu 
inwestycyjnym. My z Gminy wyasygnujemy pieniądze i pozyskamy fundusze z Unii Europejskiej.   
 
Pan Arkadiusz Durma- my chcemy współpracować z wszystkimi Gminami. Kończy się umowa i 
będziemy rozmawiać o utrzymaniu stanu dróg w mieście. Jesteśmy otwarci wyjdziemy do was z 
inicjatywą bo na pewno są miejscowości w których należy zrobić chodnik, nie widzę innej możliwości 
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jak współprac. Jeśli chodzi o miejscowe zapadnięcia jest to problem złożony. Polbruk po pierwszym 
miesiącu był ładny a teraz widać, że była to pomyłka. Nie jest to nasza wina i odpowiedzialność bo 
niektóre zaniżenia są na odcinkach przyłączy sanitarnych do budynku, czyli np. pęknięta rura. Na 
kanale burzowym to należy do nas.  Rozmawiałem wczoraj z panem Skibą widzę, że jest niedrożność 
tych kanałów bo są zapadnięcia miejscowe i w ramach tej umowy zlecimy mu kompleksowe 
czyszczenie tych kanałów, a te miejscowe sprawy na bieżąco są wykonywane.  Odkrzaczanie dróg 
Gogolice Chełm i Gogolice Rosnowo jest ujęte i w październiku będzie zrobione. W waszej gminie 
jest 12% wszystkich dróg powiatowych w powiecie. Musimy obsłużyć 9 Gmin. Może zdarzyć się że 
sprawy były zgłaszane kilka lat temu i utknęły. Sprawdzimy i poinformujemy pana Burmistrza, a 
Burmistrz poinformuje sołtysów. W pierwszym roku był likwidowany Powiatowy Zarząd Dróg więc 
mamy niewielki budżet bo zostały już wydane pieniądze na wynagrodzenia osobowe. Znaki są ale nie 
są one nowe tylko ściągane z dróg i są nietypowe bo najbardziej popularne były wykorzystywane. Po 
przeglądzie wiemy, że jest tego dużo ale nie są to rzeczy najpilniejsze Było pytanie o odgławianie lip. 
Jest to problem bo w jednej miejscowości odgłowił ktoś lipy bez naszej zgody. I mamy teraz kłopoty. 
 
Radna pani  Alicja Kałużniak-  w Rosnowie lipy zagrażają, a jest tam też wiele przeznaczonych do 
całkowitego wycięcia.  
 
Pan Arkadiusz Durma- my wszystkie decyzję odnawiamy bo niektóre są już nie aktualne jak chodzi 
o zatoczkę autobusową w Chełmie pan kierownik tą sprawę zbada. Sprawdzimy jaka jest możliwość 
wykonania tego.  Chcemy wykonać na terenie waszej gminy prace z wykonawcami z tego terenu i 
takie najważniejsze drogi i będziemy to poszerzać na minimum pół metra z jednej strony i to wszystko 
wynika z zaniedbań. Nie wiedziałem o tym, że jest tam zapadnięcie na przepuście jak sprawdzimy, 
zobaczymy co się da zrobić, spróbujemy to wyrównać. Było pytanie odnośnie pana Skiby, jest 
odpowiedzialny i powinien naprawiać miejscowe zapadnięcia, ale nie może być to wymiana 
nawierzchni te miejscowe zapadnięcia należy zrobić. Kilka wniosków dotyczących miejscowości 
Trzcińsko przekażemy. Jak chodzi o zimowe utrzymanie w Trzcińsku to wykonuje pan Skiba to ze jest 
to za późno zrobione jest to kwestia dogadania. 
 
Radny pan Mieczysław Krzemiński- jest odśnieżanie od 6 do 8, a powinno być wcześnie, a 
posypywanie powinno być na bieżąco. 
 
Pan Arkadiusz Durma- zobowiążemy pana Skibę by robił to wcześniej. Jak chodzi o zimowe 
utrzymanie dróg poza miastem to ogłosiliśmy przetarg i niektórzy wykonawcy przestraszyli się i z 
tego co wiem, to chcieliby na dłuższy okres dostać utrzymanie zimowe dróg. Uwzględniliśmy 
wszystkie uwagi i ogłosimy drugi przetarg. Odnośnie organizacji ruchu dotyczyło ul. Kościuszki.  
 
Przewodniczący obrad-  mam cały plik podań na które nie ma odpowiedzi ale nie o to chodzi tylko 
by sprawa została załatwiona. 
 
Pan Arkadiusz Durma- brak reakcji jest na piśmie ale staramy się to wszystko wykonywać. Czasem 
pismo za tym nie pójdzie ale jest zrobione. A jak nic nie jest robione to będziemy to wyjaśniać. 
 
Radny pan  Mieczysław Krzemiński-  na ul. 2 lutego należy zdjąć zakaz zatrzymywania bo jest tam 
zakaz od godziny 7 do godziny 16 przy przychodni. Należy chorego dostarczyć do ośrodka zdrowia. 
 
Radny pan  Marek Rutka- co z drogą Trzcińsko-Zdrój Warnice była ujęta w Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym do przebudowy co się stało z tą inwestycją. 
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Pan Arkadiusz Durma- plan jest zmieniany i dyskutowany z wydziałami. Nie zgadzam się z 
pewnymi przyjętymi inwestycjami i podlega to gruntownej weryfikacji i pana wniosek odnośnie tej 
drogi będzie analizowany. Wiem, że jest ona ważna. Niektóre drogi na które były robione 
dokumentacje my sprawdzamy. Wieloletni plan jest stary, a nowy WPI będzie uchwalony na kolejnym 
posiedzeniu Rady Powiatu.  
 
Radny pan  Marcin Czesyk-  czy mieszkańcy wiosek mogą się spodziewać że drogi na terenie Gminy 
będą odśnieżane? 
 
Pan Arkadiusz Durma-  nie rozumiem pytania, zawsze było to robione. A jeśli dojeżdża sprzęt po 
czasie to są standardy odśnieżania dróg ustalone i my do takich standardów odśnieżamy nasze drogi. 
Mogą stąd wynikać problemy. Jak zdarzyło się, że było nieodśnieżone to był to ewenement.  
 
Sołtys wsi Gogolice pani Monika Zawisza- droga z Gogolic do Trzcińska i dalej do Rosnowa jest 
nieprzejezdna jedzie się 30 na godzinę. Chodzi o odśnieżanie. 
 
Pan Arkadiusz Durma- my przyjmujemy zasadę, że zjawiska atmosferyczne nie pojawiają się 
wszędzie i na sygnały sołtysów i mieszkańców reagował powiatowy Zarząd Dróg. 
 
Sołtys wsi Gogolice pani Monika Zawisza- akurat nie ma różnicy miedzy Trzcińskim a Gogolicami. 
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras-  czy pan wie że bieżące utrzymanie dróg na terenie miasta 
nie zostało rozliczone za miesiąc maj i czerwiec. Zlecenia jakie otrzymał pan Skiba za okres styczeń i 
kwiecień a kolejne dopiero za lipiec. Za miesiąc maj i czerwiec to Gmina wyłożyła za sprzątanie to 
jest łącznie 5 600 zł czy pan jako Naczelnik ma orientację w tym zakresie i jak pan widzi rozliczenie 
tego rodzaju zobowiązania. 
 
Pan Arkadiusz Durma- rozwiązanie jest proste należy złożyć roszczenie do Zarządu Powiatu w 
Gryfinie. Jak macie na to faktury. My wiedzę mieliśmy, że nie było wykonawcy w Trzcińsku ale, że to 
wy wykonaliście to nie widzieliśmy. Podpisywaliśmy porozumienie w lipcu a płaciliśmy od marca. A 
z waszą Gminą nie mogliśmy się dogadać to dlatego zostało to tak załatwione. 
 
Przewodniczący obrad- my zrobiliśmy to sami bo nie mogliśmy pozwolić by Trzcińsko nie było 
sprzątane i dlatego teraz będziemy występować o zwrot poniesionych kosztów. Należy o tym pamiętać 
i zapłacić za to.  
 
Radny pan  Marek Rutka- tam w planie była zrobiona dokumentacja na drogę Trzcińsko- Warnice i 
Chełm Górny Białęgi, czy obie te drogi wypadły z tego planu. 
 
Pan Arkadiusz Durma- nie było zrobiona dokumentacja na Trzcińsko- Warnice jest zrobiona 
dokumentacja na drogę  Chełm Górny – Witnica i ona znajdzie się w WPI i będzie zrobiona. 
 
Radny pan  Marek Rutka-  w jakim czasie zrobiona będzie droga Trzcińsko-Warnice? 
 
Pan Arkadiusz Durma-  wiem, że Gmina Trzcińsko jest otwarta na współpracę w sprawie tej drogi i 
należy rozmawiać. Jak dwie strony się domówią to będzie to sprawa na przyszły rok, ale muszą się 
dwie strony dogadać czyli Gmina i Powiat. A jeśli chodzi o cenę tego kruszywa, to zapytanie było na 
zasadzie wyłapania ile ten materiał jest wart, my jakąś cenę za kruszenie tego zapłaciliśmy i chcemy 
mieć taką z powrotem, a jaką cenę ustalicie z Zarządem Powiatu to już wasza sprawa. 
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Przewodniczący obrad-jak wy coś chcecie sprzedać to musicie określić cenę. 
 
Radny pan Antoni Świński- utrzymanie kanalizacji burzowej ma robić pana Skiba. starym zwyczajem 
było czyszczenie kanalizacji burzowej po okresie zimowym. Pana stwierdzenie to, ze pomyłką było 
ułożenie polbruku jest złe to była mądra decyzja ale błędem było złe zawibrowanie ziemi wokół 
studni, bo jest to przy każdej studzience poprzecznie, jak byłby asfalt to zapadnięcia były by również 
ale kostkę można wyjąć i podsypać. 
 
Pan Arkadiusz Durma-  pan Skiba ma usuwać remonty cząstkowe i zapadnięcia. 
 
Przewodniczący obrad- oczekujemy na reakcję Starostwa na zapadnięcia w jezdni jak on ma to robić 
to należy to napisać. Ja rozmawiałem z panem Skibą to nie wiem, czy on to przeczytał bo ja bym tej 
umowy nie podpisał.  
 
Pan Arkadiusz Durma- on działając na nasze zlecenie może wykonać remont miejscowych 
zapadnięć. Przy kanalizacji również. Dlatego ma wpisane w zakres oznaczenia /znaki/ jak nas nie stać 
na zakup znaków to on tego nie wykona. 
 
Burmistrz Gminy pan Zbigniew Kitlas- jak są zapadnięcia przy studzienkach nie jest to 20 czy 30 
metrów tylko są to miejscowe zapadnięcia jak 1.5 metra czy 2 metry pan Skiba mówi, że nie jest to 
jego zadanie. A pana Starosta mówi, że ma robić to pan Skiba. Między panem Skibą a Starostą 
jesteśmy my należy mu to określić, ze ma naprawić. Może nie jednym sezonie wszystkie ulice a np. ul. 
Kościuszki, ale jak wy mu powiecie 2 czy 3 metry, a on zmierzy że jest 3,20 i tego nie naprawi.  
 
Przewodniczący obrad- w przyszłym roku najprawdopodobniej podpiszemy współpracę i wówczas 
zadanie będzie na nas spoczywać. My będziemy musieli to zrobić sami. 
 
Pan Arkadiusz Durma-  ale to wy zdecydujecie, czy w ramach otrzymanej dotacji was na to stać. 
Jeśli was nie będzie stać to tłumaczenie jest takie jak teraz. 
 
Przewodniczący obrad- to zagraża bezpieczeństwu bo znaki drogowe muszą odzwierciedlać stan 
rzeczy prawidłowy. Nie jest naszą winą taki stan rzeczy jaki jest. Bo gdyby te znaki nie straciły koloru 
to one by funkcjonowały.  
 
Radny pan  Mieczysław Krzemiński- zapadanie przy studzienkach jest przez to, że na teren Trzcińska 
nie można było wprowadzić ciężkich wibratorów a nie zrobiono zamulania, bo pod rurami nie było 
piasku i teraz woda tam utwardza i zapada się. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad- dziękuję za przybycie na sesję pana Naczelnika i proszę o dokładną analizę 
naszych próśb. 
 
 
O godzinie 1425- przewodniczący obrad ogłosił przerwę. 
 
O godzinie 1435- obrady zostały wznowione. 
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Do punktu III.  Informacja Burmistrza Gminy. 
 
Informację odczytał Burmistrz pan Zbigniew Kitlas- informacja stanowi załącznik Nr 5 do 
niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący obrad -Czy są pytania? 
 
Radny pan  Edward Iwański-  czy place zabaw będą remontowane? 
 
Przewodniczący obrad- spotkał się pan z komendantem z Chojny i rozmawiał o radarze kiedy i gdzie 
będzie umiejscowiony. Był pan w Agencji Rolnej jakie są tam prowadzone rozmowy podczas tych 
spotkań. Powiedział pan, że na niektórych placach zabaw jest zagrożenie wypadku czy są 
przewidziane jakieś działania. 
 
Burmistrz pan Zbigniew Kitlas- naszym działaniem było stwierdzenie czy istnieje zagrożenie na 
placach zabaw bo usłyszałem, że doszło do śmiertelnego zdarzania na placu zabaw w Polsce. Muszę 
powiedzieć, że place zbaw będziemy chcieli rozszerzać i zwiększyć ilość urządzeń do zabawy 
rozmawiałem z Holendrami może uda się by coś zasponsorowali bo wiem, że w Dębnie Holendrzy też 
im ufundowali. Będzie fotoradar taka propozycja padła z komendy ze Szczecina by zamontować na 
drodze krajowej fotoradar będzie chyba w Góralicach w okolicy krzyżówki i przystanku 
autobusowego. Nie ja będę decydował. Musimy załatwić zezwolenie na poboczach przy drodze 
krajowej i podłączenie do prądu. Już jest rozpoczęta procedura odpowiedzialny jest pan komendant 
Błaszczyk i pan Sudakow. My pomożemy dostarczyć ten słup. Taką pierwszą reakcje na placach 
zabaw podjął pan radny Krzemiński bo było uszkodzone siedzisko do huśtawki i zostało ono 
naprawione. Tam gdzie komisja stwierdziła, że istnieje zagrożenie suchych drzew dokonamy cięć 
sanitarnych. Jak jest droga to pomyślimy o ogrodzeniu jest to spraw świeża.  Z Panem Stępniem 
dyrektorem Agencji Rolnej w rozmowach chodzi o pozyskanie działek o które się zwracaliśmy. By 
było szybciej to należy sporządzić notatkę i sprawy może ruszą szybciej. Dzisiaj był pan Konikowski i 
może za jakiś czas skontaktuje się z panem Dyrektorem. My byśmy chcieli choć mieć pierwszeństwo 
w odkupie ziemi w Gminie Trzcińsko-Zdrój. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
 
Do punktu IV. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
 
Informację przedstawił pan Józef Szott- Wpłynęło pismo z Wodociągów Zachodniopomorskich z 
Goleniowa o zwolnienie z podatku  od nieruchomości budynków i gruntów wykorzystywanych do 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. Zajmiemy się tym, przy ustaleniu nowych 
stawek podatków. Innych pism nie było, radni jadą na szkolenie wyjazd jest w piątek. Uczestniczyłem 
w wielu spotkaniach z panem Burmistrzem  dziękuję za zaproszenia do szkół. Uczestniczyłem we 
wszystkich imprezach na które byłem zaproszony. Na pożegnaniu lata w DPS rozmawiałem z panem 
Starostą i po tej rozmowie pojechaliśmy z Burmistrzem i rozmawialiśmy o stanie dróg powiatowych i 
myślę że należy współpracować ze Starostwem. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
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Do punktu V. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Trzcińsko-Zdrój 
za I półrocze 2007r. 
 
Informacje przedstawił Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- budżet określają trzy wskaźniki  a 
mianowicie poziom realizacji dochodów, wydatków a także nadwyżkę za ten okres. Stopień realizacji 
dochodów 56.3% wydatków to jest 48.4%. nadwyżka budżetowa za ten okres jest blisko 4 krotnie 
wyższa niż planowana. Stan zobowiązań na koniec czerwca to jest kwota 1 573 200 zł wynikająca z 
kredytu długoterminowego na budowę hali, który jest w okresie spłaty w pierwszym miesiącu 2007 
spłaciliśmy ostatnia ratę pożyczki za budowę bloku w Stołecznej w pierwszym  półroczu spłaciliśmy 
145 300 zł. Co kwartał będziemy płacić 82 500zł. Wynik realizacji budżetu czyli ukształtowanie się 
takich wydatków ma odzwierciedlenie w kwocie finansowania zbliżonego do kwoty nadwyżki 
budżetowej. Jest to informacja o stanie środków na rachunku bankowym. W części są to środki z 
grudnia w części są to wzrosty dochodów do planu i nieproporcjonalnie niższa realizacja wydatków 
wydatki bieżące to kwota 51 % niskie jest wykonanie wydatków majątkowych czyli wydatki na 
inwestycje i zakupy inwestycyjne. Realizowane są te zadania nie rozpoczęte zadania z zakresu 
kanalizacji i wodociągów które były przewidziane i zgłoszone we wnioskach o środki pomocowe.  
Zadania zostały częściowo pomniejszone i przesuwane. A wejdą również na nowy okres budżetowy 
od 2008r. i będą uwzględnione tak że będziemy je równoważyć wnioskami z nowego naboru. 
 
Przewodniczący obrad - czy są pytania? 
 
Radny pan  Marcin Czesyk- ile mamy wolnych środków na rachunku Gminy i czy całość tych 
dochodów będzie przeznaczona na inwestycje w przyszłym roku. 
 
Skarbnik Gminy pan  Kazimierz Watras-  3 dni temu 1 519 000 zł te środki które nam przejdą do 
nowego roku nie przepadają, możemy wydatkować więcej bez pomocy kredytu. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
 
Do punktu VI. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Burmistrza Gminy pan Zbigniew Kitlas- chcę odpowiedzieć na pytanie rodziców uczniów uczących 
się w SP. w Stołecznej jest to prośba o przesunięcie dojazdów dzieci z godziny  7 na godzinę 7 30. 
oraz o zrobienie drugiego przystanku na tzw. Kolonii. Otrzymałem odpowiedź od pana Zbigniewa 
Szczepankiewicza, które nakładają na Gminę obowiązek dowozu dzieci jest to 3 kilometry w 
przypadku uczniów 6 letnich i z klas I-IV i 4 kilometry dla dzieci z klas V i-VI oraz dzieci uczących 
się Gimnazjum. Odległość dzieci  z Piaseczna nie przekracza tych odległości i Gmina nie ma 
obowiązku dowożenia, ale autobus który kursuje jedzie z Babina zabiera dzieci z przystanku PKS w 
Piasecznie i na razie nie ma takiej możliwości i celowości by robić przystanek w centrum wioski. 
Nawet rodzice chcą by autobus zatrzymywał się  przy każdym budynku mieszkalnym. Nie jest to duża 
odległość do pokonania. Gmina nie ma obowiązku dowozić dzieci, ale są dowożone i nie ma 
możliwości przesunięcia kursu na 7 30, autobus jedzie do Góralic Stołeczna i Babina i będzie zabierał 
dzieci o godzinie 7 10 z wcześniej ustalonego miejsca, czyli z przystanku PKS. W odpowiedzi do 
radnego Rutki i Wiśniewskiego, zaciągnąłem opinii Radcy Prawnego. Jest uchwała Zarządu 
Miejskiego, która reguluje opłaty za korzystanie z Urządzeń na Cmentarzu Komunalnym i to reguluje 
ustawa o Cmentarzach i Pochówkach. 
 
Przewodniczący obrad- ile jest metrów z tego miejsca do przystanku. 
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O godzinie 1500- wyszedł radny pan Franciszek Kwiatkowski Stan Radnych na Sali 13. 
 
Radny pan  Zbigniew Wiśniewski-  około 400 metrów. 
 
Przewodniczący obrad- ile jest z ul. Dworcowej do szkoły w Trzcińsku? 
 
Radny pan Marek Rutka- a czemu ma to służyć my nie jesteśmy od mierzenia drogi. 
 
Przewodniczący obrad-  my musielibyśmy wszystkie dzieci z Trzcińska wozić. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Do punktu VII. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. w zbycia nieruchomości ( druk Nr XII/101/07) 
 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor Sylwia Tyrpa-  Burmistrz wnosi o podjęcie uchwały na 
zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej jest to działka dla państwa Makarońskich na 
polepszenie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
 
Przewodniczący obrad- proszę o stanowisko komisji Budżetu. 
 
Przewodnicząca komisji Budżetu pani Wiesława Płotkowska- odpowiedziała, że komisja była za 
przyjęciem proponowanej uchwały. 
 
Przewodniczący obrad- czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 13 – głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
/Uchwała Nr XII/101/07 stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 
 
2. w sprawie przyjęcia Planu Skanalizowania Gminy Trzcińsko-Zdrój (druk 
XII/102/07) 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor Sylwia Tyrpa- Burmistrz wnosi o przyjęcie Planu 
Skanalizowania Gminy, program skanalizowania gminy jest potrzebny przy składaniu wniosków 
unijnych  do PROW, jest tu koncepcja skanalizowania całej Gminy. 
 
Przewodniczący obrad- proszę o stanowisko komisji Budżetu. 
 
Przewodnicząca komisji Budżetu pani Wiesława Płotkowska- odpowiedziała, że komisja była za 
przyjęciem proponowanej uchwały. 
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Przewodniczący obrad- czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 11 – głosów 
- wstrzymała się – 1- osoba 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta większością głosów. 
 
/Uchwała Nr XII/102/07 stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
3. w sprawie zmian w budżecie Gminy Trzcińsko-Zdrój na rok 2007        
(druk XII/103 /07) 
Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras-  na komisji budżetowej która 
była w poniedziałek wniosłem projekt uchwały Rady który określał zwiększenie budżetu Gminy o 
138 000 zł z funduszu ochrony gruntów rolnych na dofinansowanie przebudowy dróg rolnych oraz 
zmniejszenie dochodu budżetu gminy z tytułu dotacji dróg Gminnych w granicach miasta. Dotacji 
takiej nie dostaniemy wydatkowaliśmy kwotę 5 600zł jest to należność od Starostwa Powiatowego. W 
pozostałych okresach rozliczenia były bezpośrednio miedzy Starostwem a panem Skibą. Zastrzegałem 
również możliwość uzupełnienia tej uchwały i wnoszę jako projekt drugą wersję. Dotyczy to kwoty 
16 860 zł w wydatkach oraz dochodach te poprzednie z pierwszej wersji zostają wprowadzenie do 
ponadplanowych dochodów jest to z opłaty eksploatacyjnej i kwotę tą przeznaczany na wydatki na 
zadanie inwestycyjne, jako nowe zadanie to jest dokumentacja projektowo kosztorysowa oraz 
brakujące środki do końca roku na wydatki w planie urzędu w dziale 852 związku z organizacją prac 
społecznie użytecznych. 
 
Przewodniczący obrad- proszę o stanowisko komisji Budżetu. 
 
Przewodnicząca komisji Budżetu pani Wiesława Płotkowska- komisja pierwszy projekt zaopiniowała 
pozytywnie 8 głosami. 
 
Przewodniczący obrad- czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 12 – głosów 
- wstrzymała się – 1- osoba 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta większością głosów. 
 
/Uchwała Nr XII/103/07 stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu/ 
 
Do punktu VIII. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  
 
Przewodniczący obrad-  Nie było takich interpelacji. 
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Do punktu IX. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący obrad- na poprzedniej sesji poprosiłem pana skarbnika o przygotowanie zestawienia 
delegacji wykonanych przez Przewodniczącego Rady, bo zostałem oskarżony o sprzeniewierzenie 
pieniędzy. 
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- odczytał wyjazdy pana Przewodniczącego co stanowi 
załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący obrad- chcę dodać, że na dwa szkolenia do Szczecina, jechałem wspólnie raz z 
panią Sylwia Tyrpa, a drugi z panem Markiem Rutką. Wyjazd do Wałcza był mój wraz z delegacją 
Radnych na pogrzeb naszego proboszcza. Zostałem pomówiony przez radnego Rutkę o 
sprzeniewierzenie pieniędzy służbowych i zwracam się tu do radnego Rutki o wyjaśnienie co miał na 
myśli, że Przewodniczący jeździł sobie gdzie chciał.  
 
Radny pan Marek Rutka - w dniu 4 września wystosowałem pismo do Burmistrza o porównanie 
wydatków pana radnego Szotta z wydatkami za taki sam okres poprzedniej Przewodniczącej pani 
Janusz. Również by Burmistrz określił wydatki poniesione na Radę Miejską za analogiczny okres. Nie 
mam takiego szczęścia i takiej odpowiedzi nie otrzymałem. Nie wiem, czy tu są wszystkie delegacje 
podpisane przeze mnie bo było podpisane wyjazd do Szczecina podbite było Starostwo Powiatowe 
Gryfina. Na koniec roku szkolnego nie podpisywałem jak byśmy mieli to pismo to wówczas było by 
porównanie nie są tam uwzględnione wydatki na telefon służbowy i wiem że pan przewodniczący 
takiego posiadać nie może. Może być on tylko dla rady. Chcę przeprosić pana przewodniczącego za 
całokształt. Chciałem wprowadzić do Statutu możliwość zabierania głosu na sesji przez Sołtysów, ale 
cóż on mógłby nam powiedzieć. On by chciał żeby mu zrobić chodnik i po co nam te problemy ze wsi 
mamy wiele problemów w mieście i za to ze chciałem zwiększyć fundusz sołecki jeśli brakuje 
sołtysom mogą coś robić w czynie społecznym i sposobem gospodarczym, i przepraszam, że 
domagałem się by sprawa wody czy światła była sprawą priorytetową jeśli w Tchórznie wody nie 
mają to się do tego przyzwyczaili jak upominam się o założenie oświetlenia we wsi to mieszkańcy czy 
dzieci nie muszą mieć lampy. Przepraszam, że ośmieliłem się odczytać pismo pana Łodziewskiego, ze 
próbowałem odczytać pismo pani Łączyńskiej. Przewodniczący powiedział, że każdemu skseruje to 
pismo ale nikt tego nie otrzymał. Łatwiej czytać pisma pochwalne. Jak otrzymam odpowiedź 
Burmistrza to będę miał argumenty a w tej chwili nie mam żadnych by przedstawić, że nadużył pan 
delegacji. 
 
Przewodniczący obrad- czy pan Burmistrz otrzymał pismo? 
 
Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas- otrzymałem i przekierowałem, ale nie widzę by miało to 
związek z poprzednią przewodniczącą. Nie mam żadnej odpowiedzialności za tamtą przewodniczącą. 
 
Radny pan  Mieczysław Krzemiński- obrywałem od pani Przewodniczącej bo pisała, że jestem 
analfabetą i że jest brak zaufania społecznego, nie podałem do sądu bo ktoś inny to pisał a ona tylko 
podpisywała. Była to pani Pedagog, która uczyła młodzież to był wstyd dla Rady. 
 
Przewodniczący obrad- staram się godnie reprezentować Radę uczestniczę w wielu naradach, 
poświęcam dużo wolnego czasu. Nie oceniam poprzedniczki, i jak pan ma zamiar mnie porównywać 
to proszę się nad tym zastanowić. 
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Radny pan  Marek Rutka- nie chciałem porównywać pana Przewodniczącego tylko porównywać 
wydatki ile razy wyjechała pani Przewodnicząca ile Pan, ile razy rozmawialiście przez Telefon. Ja 
jestem sołtysem już 5 rok i za dojazdy służbowe nie pobrałem ani grosza. 
 
Przewodniczący obrad- mogę powiedzieć ile pan wziął pieniędzy na wyjazdy służbowe i nie 
koniecznie związane z pracą rady. 
  
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Do punktu X. Zakończenie sesji. 
 
O godzinie 15 45 – przewodniczący obrad zamknął XII sesję Rady Miejskiej. Dziękując wszystkim za 
przybycie. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Sylwia Tyrpa 
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